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IZVJESTAJ 
0 SPROVEDENOJ JAVNOJ RASPRAVI NACRTA 

URBANISTICKOG PROJEKTA "SPORTSKO REKREATIVNI KOMPLEKS BALABAN!" 
U PODGORICI 

Nacrt UP-a ,,Sportsko rekreativni kompleks Balabani" u Podgorici, utvrden je Odlukom 
o utvrdivanju Nacrta UP-a broj 01-031117-1854, koju je donio Gradonacelnik Glavnog grada 
9. marta 2017. godine. lstom Odlukom, Plan je stavljen na javnu raspravu u trajanju od 15 
dana, pocev od 9. marta 2017. godine do 24. marta 2017. godine. 

U periodu trajanja javne rasprave, uvid u pomenuti Nacrt Plana, kao i u lzvjestaj o 
strateskoj procjeni uticaja Plana na zivotnu sredinu mogao se izvrsiti u prostorijama Opstine 
Golubovci. Takode, u toku trajanja javne rasprave svi zainteresovani subjekti su mogli pisane 
sugestije i primjedbe dostaviti nae-mail adresu planiranje@oagrad.co.me. Javna rasprava je 
odrtana u elektronskoj, pisanoj i usmenoj formi. 

Centralna javna rasprava Nacrta Urbanistickog projekta "Sportsko rekreativni 
kompleks Balabani" i lzvjestaja o strateskoj procjeni uticaja ovog Plana na zivotnu sredinu, 
odrtana je u Sali za sastanke Opstine Golubovci, dana 15. marta 2017.godine u 12 casova. 

Centralnoj javnoj raspravi prisustvovali su: u ime Opstine Golubovci predsjednik 
Dusan Radonjic i Sladana Andusic, dipl.pravnik, u ime obradivaca pomenutog planskog 
dokumenta - firme ,,CAU - Centar za arhitekturu i urbanizam" d.o.o., odgovorni planer 
arh.Ksenija Vukmanovic i saradnica arh.Sandra Lalic, predstavnici Sekretarijata arh.Zorica 
Rakcevic i arh. Danica E>uranovic, predstavnica ,,Agencije za izgradnju i razvoj Podgorice" 
d.o.o. arh.Milica Dragojevic, kao i zainteresovani gradani i predstavnici medija. 

Centralna javna rasprava Nacrta UP-a ,,Sportsko rekreativni kompleks Balabani" je 
otpoeela uvodnim dijelom predsjednika Gradske opstine Dusana Radonjica, koji je pozdravio 
prisutne i zahvalio se mjestanima na prisustvu i interesovanju. 

U uvodnom dijelu, on je ukazao na znacaj ovog kompleksa, naglasavajuci cinjenicu 
da isti predstavlja jednu od danas rijetkih ocuvanih javnih povrsina u jednom komadu na 
teritoriji Zete, a sto je i svojevrsna zasluga upravo ljudi koji tu zive i koji su uspjeli da ovu 
javnu povrsnu sacuvaju od uzurpacije. Nakon sto je obrazlozio svrhu Javne rasprave, a to je 
davanje konkretnih prijedloga i primjedbi od strane mjestana, kako bi se na osnovu njih 
pristupilo daljem razvoju plana, predsjednik Dusan Radonjic je dao rijec Kseniji Vukmanovic, 
koja je ukratko upoznala prisutne sa sadrtinom predmetnog DUP-a. 

U ime obradivaca plana, konzorcijuma "Winsoft" i Centra za arhitekturu i urbanizam, 
arh.Vukmanovic je pojasnila planski koncept ove zone. Cijela povrsina je planirana kao jedna 
parcela u okviru koje su predvideni razliciti sportsko - rekreativni i kulturni sadrafaji , i 
podijeljena je na sedam lokacija, i to: teren za ekipne sportove sa otvorenim igralistem i 
malom tribinom; visenamjenski, centralni objekat sa amfiteatrom i tematskom parkom; 
lokacija za 2 igralista za kosarku i odbojku, sa servisnim objektom i kafeom; teren za 
ekstremne sportove; fudbalski stadion sa tribinom; atletska staza sa 6 traka, a prednidena su 
i igrtalista za djecu, teniski teren i trim staze. Osim navedenih sadrtaja, arh.Vukmanovic je 
navela i planiranje parking mjesta na nekoliko lokacija kao i biciklistickie staze oko cijelog 
kompleksa. 



Primjedbu na izlozeno plansko rjesenje dao je mjestanin Veselin Becic. u svom 
izlaganju je podsjetio na inicijalne planove mjestana za ovaj sportsko-rekreativni kompleks, 
jos iz 197 4.godine, kada si i prvi put javila ideja o izgradnji objekta, a koji su bili izraz zelje i 
potrebe tadasnje omladine, a osvrnuo se i na njihovu zaslugu u zastiti i ocuvanju ove 
povrsine od uzurpacije, kao velike prijetnje za prostor na kojem je planiran kompleks. 

Nakon toga, Becic je iznio svoje primjedbe koje se odnose na planirani fudbalski 
stadion i atletsku stazu u njegovom podnozju. Naime, njegova zamisao ovog dijela 
kompleksa, a kao takva je postojala i u inicijalnom planu, je da atletska staza sa 6 traka bude 
izgradena oko cijelog stadiona. Medutim, objasnjeno mu je da, i pored nastojanja da ovakva 
ideja bude realizovana, planeri nisu bili u mogucnosti da je integrisu u plan. Razlog ovakve 
postavke, kako je navela Sandra Lalic iz Centra za arhitekturu i urbanizam, je da se na taj 
nacin omogucava minimalni koridor od 2 do 5 m za pjesacke komunikacije koje ce, osim 
kolske saobracajnice koja se morala postaviti unutar granica samog zahvata, dozvoliti 
kretanje oko stadiona. 

Osim toga, Becic je izrazio i negodovanje zbog plana da projekat bude realizovan u 
formi privatno-javnog partnerstva, izrafavajuci sumnju da bi u tom slucaju ova povrsina bila 
koriscena po mjeri privatnih investitora koji bi vjerovatno ukljucili i neke sadrtaje koji njemu, 
kao kompleksu sportsko-rekreatinvog tipa, ne pripadaju. Medutim, Ksenija Vukmanovic ga je 
uvjerila da postoje striktna pravila i zakoni koji nalazu koji sadrtaji mogu biti u zoni sporta i 
rekreacije, i oni moraju biti postovani. 

Na Beciceve sugestije da se odredene saobracajnice koje okruzuju kompleks budu 
izgradene na drugaciji nacin, Vukmanovic je odgovorila da planer mora podrtati koncept koji 
je dat u GUR-u Golubovci, dok je na njegov prijedlog da se u okviru kompleksa izgradi i 
bazen, Sandra Lalic odgovorila da bi to predstavljalo ogromnu investiciju i da je odluceno da, 
za sada, bazen ne bude predviden ovim planom. 

Ranko Boljevic je podrtao misljenje Veselina Becica, narocito u dijelu protivljenja 
privatno-javnom partnerstvu, naglasavajuci potrebu da se prije svega povede racuna o 
interesima gradana. U svrhu razjasnjenja price o bojazni od privatno-javnog partnerstva, koje 
se cesto dozivljava kao dil iii neka vrsta namjestaljke, predsjednik Dusan Radonjic je 
objasnio da ovaj plan ne stvara uslove za take nesto. Ne postoji mogucnost izgradnje robne 
kuce, visenamjenskih objekata, trgovine i sl. Ovaj kompleks je, kako je on naveo, iskljucivo 
orjentisan na sport, rekreaciju i kulturu, i ne postoji ni najmanja mogucnost izgradnje nekih 
drugih sadrfaja. Osim toga, Predsjednik je ukazao na znacaj privatno-javnog partnerstva, 
koji omogucavaju realizacije odredenih objekata u kratkim rokovima, sto ne bi bio slucaj 
ukoliko bi realizacija ovih konkretnih sadrtaja bila povjerena iskljucivo lokalnoj samoupravi. 

Stojan Pelicic, nakon sto je pozdravio cijeli projekat, dao je sugestiju da se od 
cjelokupne povrsine koju zahvata ovaj kompleks, na samom kraju zahvata, odvoji jedan 
manji dio koji bi bio namijenjen izgradnji kapele, kao jednog prijeko potrebnog obekta 
mjestanima tog podrucja. Predsjednik Dusan Radonjic je objasnio da se objekat takvog 
sadrtaja nikako ne bi uklopio u projekat i da, kao takav, ne pripada konceptu ovog plana. S 
druge strane, on je dao drugo rjesenje ovom problemu sa kojim se suocava cijela Zeta, a to 
je izgradanja Centralnog gradskog groblja u Golubovcima, ciju realizaciju Opstina Golubovci 
planira da otpocne u sto skorijem roku. 

Milos Becic je postavio pitanje da Ii postoji mogucnost izmjene lokacije koja je 
predvidena za rukometni teren, kako bi na tom mjestu, na ulazu u kompleks, bile smjesteno 
djecje igraliste. Razlog tome, kako je obrazlozio Becic, je blizina i bolji pregled na igraliste, a 
samim tim i bolja bezbijednost po djecu mjestana koji zive u blizini. On se takode slozio sa 
misnjenjem Ranka Boljevica i Veselina Becica da atletska staza i fudbalski stadion treba da 
cine jednu cjelinu, i zamolio planere da jos jednom razmotre tu mogucnost. Predsjednik 
Dusan Radonjic je odgovorio da ce tu ideju i zelju mjestana uvaziti i da ce jos jednom 
pokusati da razmotre da Ii je ista izvodljiva. 

Na kraju centralne javne rasprave, predsjednik Dusan Radonjic se zahvalio svima na 
prisustvu i zakljucio da je koncept i zahtjev investitora kroz ovaj plan ispostovan. Jos jednom 
je podsjetio mjestane da svi zainteresovani mogu doci na dodatne konsultacije za vrijeme 
trajanja javne rasprave, do 24. marta, i da ce svi njihovi zahtjevi, primjedbe i sugestije, koji 
moraju biti podnijeti u pisanoj formi, biti detaljno sagledani, sa uvjerenjem da ce se 



obradivaci plana truditi da se plan u sto vecoj mjeri prilagodi njihovim zahtjevima i 
potrebama. 

U toku trajanja javne rasprave na adresu Opstine Golubovci pristigla je jedna (1) 
pisana primjedba na Nacrt UP-a "Sportsko rekreativni kompleks Balabani". Predmetna 
primjedba je sastavni dio ovog izvjestaja, i uz ovaj lzvjestaj bice proslije<1ena Obra<1ivacu 
plana na razmatranje. 

1. Veselin Wit I 
drug I 

a) U projekat unljetl bazen 25x50 m sa prateClm sadrfajlma i bazen za 
neplivaCe 

b) Planirati fudbalsko lgrallfte sa tribinama I Sest: atletsklh staza po standardima 
za zvaniCna takm~nja 

c) IgrallSta za male sportove - mali fudbal, rukomet, odbojka, tenis i koSarka, 
pozidoniratl po skid 

d) Pozidonirati djeCje lgrallite po skici 
e) Vi5enamjenski objekat pozicionirati izmedu djeCjeg lgraliSta i parking 

prostora 
f) Parking prostore planiratl po skid 
g) Da se djell kompleks ogradi Zieanom I zlvom ogradom lzuzev parking 

prostora 
h Zah ·ev da se lskl ua 
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